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Milí čtenáři!

Prázdniny už jsou za námi, léto jakbysmet a začíná pod-
zim. A  to také znamená, že je tu i  další číslo Kobylnic-
kých listů. Před námi je spousta tradičních i nových pod-
zimních akcí, jejichž plán najdete jako obvykle na konci 
Kobylnických listů. Věřím, že se řady z nich budete i sami 
účastnit. 

V době, kdy bude toto číslo roznášeno do vašich schránek, 
to bude téměř přesně na den rok od loňských voleb do za-
stupitelstev obcí. Čtvrtina volebního období současného 
zastupitelstva obce už je tak za námi. V  jednom z  člán-
ků se proto můžete dočíst, jaké projekty jsou v současné 
době zejména v přípravě. 

Kromě toho se dále můžete v  tomto čísle například do-
zvědět čím se zabývalo zastupitelstvo a rada obce, kolik 
aut standardně projíždí naší obcí, jak lze dále recyklovat 
některé odpady, s čím vším může kobylnickým občanům 
pomoci terénní pečovatelská služba ze Šlapanic a také kdo 
je od srpna novým šlapanickým farářem.

Je za námi také nejdůležitější akce léta, a to naše Kobyl-
nické hody. I  o  jejich průběhu se v  tomto čísle můžete 
dočíst. No a pak samozřejmě i o dalších akcích, které se 
v Kobylnicích uskutečnily, o naší historii i o řadě dalšího. 

Přeji vám všem příjemné čtení a pohodový podzim!

Michael Ulbrich, starosta obce
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Aktivity ve školním roce 2023/2024
Cvičení s dětmi od 5. 9. 2023 úterý 9.15–10.15 sokolovna Gabriela Brtníková

Klub maminek od 7. 9. 2023 čtvrtek 9.15–11.15 klubovna Magdalena Martinásková

Kroužek mladých 
hasičů

Předškoláci 3–5 let
od 11. 9. 2023 pondělí 17.00–18.30

hasičské trénoviště, 
klubovna

Zdeňka Klementová

Kroužek mladých 
hasičů

Mladší a starší žáci 
6–15 let

od 14. 9. 2023 čtvrtek 17.00–18.30
hasičské trénoviště, 
klubovna

Zdeňka Klementová

Kroužek Šikulka od 5. 10. 2023 čtvrtek 15.00–17.00 klubovna Anna Šmídová

Jóga od 19. 9. 2023 úterý 18.00–19.00 zasedací místnost OÚ Ilona Hrbáčková

Cvičení pro ženy od 3. 10. 2023 úterý 18.00–19.00 sokolovna Helena Dvořáčková

Klub aktivních 
seniorů

od 4. 9. 2023
pondělí
(1x za 14 dní)

9.00–11.00 zasedací místnost OÚ Zdenka Karmazínová

Závěrečný účet obce za rok 2022
celkové příjmy 24.421.158,36 Kč plnění rozpočtu na 123 %

z toho daňové příjmy 21.972.785,74 Kč plnění rozpočtu na 115 %

celkové výdaje 27.720.607,06 Kč plnění rozpočtu na 123 %

z toho kapitálové (investiční) 
výdaje

5.284.715,26 Kč plnění rozpočtu na 36 %

z toho běžné výdaje 22.435.891,80 Kč plnění rozpočtu na 113 %

výsledek hospodaření -3.299.448,70 Kč

Zastupitelstvo obce na svém červ-
novém zasedání schválilo závěrečný 
účet obce za uplynulý rok 2022. Jak 
obec v minulém roce hospodařila?

Do běžných výdajů je rovněž započí-
tána částka ve výši 11.528.250,07 Kč, 
kterou obec odepsala ze svého účtu 
u  Sberbanky a  tuto částku eviduje 
jako pohledávku v rámci insolvenční-
ho řízení.

Bez tohoto by běžné výdaje byly 
ve výši 10.907.641,73 Kč (plnění 
na 75 %) a  celkové výdaje ve výši 
16.192.356,99 Kč (plnění na 56 %).

K 31. 12. 2022 měla obec k dispozici 
na bankovních účtech finanční pro-
středky ve výši cca 14,7 mil. Kč.

Michael Ulbrich, starosta obce 
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Alena Ulbrichová

O  třídění odpadů jsem již na tomto 
místě napsala mnoho. Praxe však 
ukazuje, že je některým druhům od-
padů potřeba věnovat větší pozornost. 
V této kapitole se budu zabývat třídě-
ním papíru. Jedná se o komoditu, je-
jíž množství s nárůstem nákupů přes 
e-shopy narůstá. Na jaře byly roz-
místěny do sběrných stanovišť v obci 
modré nádoby na papír. 

Do těchto nádob lze vkládat veškeré 
druhy papíru, nesmí však být silně 
znečistěné a  je nutné, aby papírové 
krabice byly před vložením sešlápnu-
té nebo rozřezané. Papíru se tak vleze 

Třídění 
odpadů

do nádoby více a nehrozí, že při ote-
vřeném víku poletuje po okolí. Modré 
nádoby se ze sběrných stanovišť vy-
váží jednou týdně vždy v pondělí a je 
nám účtována cena za odvoz i recyk-
laci směsného papíru. Starý papír lze 
také stále odevzdat na sběrném dvoře. 
Zde je kontejner na novinový a letáko-
vý papír, který je cennější surovinou 
pro recyklaci a je u něho výkupní cena 
okolo 1 až 2 korun za kilogram. Zvlášt-
ní kontejner je na kartonový papír, 
u  něhož je výkupní cena v  řádu ha-
léřů. Věnujte tedy prosím pozornost 
třídění tohoto druhu odpadu tak, aby-
chom se chovali nejen ekologicky, ale 
i ekonomicky. 

Obec pro svůj rozvoj musí neustále při-
pravovat nejrůznější projekty. Některé 
lze realizovat během pár týdnů, někte-
ré nicméně v  řádu několika let. Co je 
aktuálně zejména v přípravě se můžete 
dočíst na následujících řádcích.

NOVÝ OBECNÍ ÚŘAD
Nejen z  důvodu rozšíření mateřské 
školy je třeba přesunout obecní úřad 
ze svého stávajícího umístění. Jako nej-
vhodnější místo byl nakonec zvolen are-
ál Horního dvora. V tuto chvíli se zpra-
covává studie a  jakmile bude hotová, 
přistoupíme neprodleně ke zpracování 
projektové dokumentace, vyřizování 
stavebního povolení a k  samotné reali-
zaci. V ideálním případě by k dokončení 
stavby mohlo dojít v roce 2026.

ROZŠÍŘENÍ MATEŘSKÉ ŠKOLY
V souvislosti s rostoucím počtem oby-
vatel obce je také potřeba řešit kapaci-
tu mateřské školy. V plánu je rozšíře-
ní celkem až na 4 třídy, a to zejména 
v místech stávajícího obecního úřadu 
a  sousední budovy č. p. 37, která je 
ve vlastnictví obce. Celková budoucí 
kapacita mateřské školy by tak měla 
být přes 100 dětí. Případná realizace 
má 2 nutné předpoklady, a to jednak 
přesun obecního úřadu do nové budo-
vy, a jednak změnu územního plánu, 
která tuto stavbu umožní. Jakmile 
toto vše bude vyřešeno, byla by stavba 
pravděpodobně neprodleně zahájena.

PŘESUN ELEKTRICKÉHO  
VEDENÍ DO ZEMĚ
Po několika letech EG.D konečně při-
stupuje ke své investiční akci – pře-
sunu elektrického vedení v  obci do 
země. K  zahájení by mělo dojít již 
v září letošního roku, a to první čás-
tí na ulicích Táborská a Ponětovická. 
V příštím roce by měla být dokonče-
na zbývající část obce – část ulice Na 
Návsi od hasičské zbrojnice ve směru 

Připravované 
projekty
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k ulici Na Budínku, dále ulice Na Bu-
dínku, Pratecká, část ulice Za Hum-
ny, ulice Sokolnická a ulice Krátká. 

REKONSTRUKCE VEŘEJNÉHO 
OSVĚTLENÍ
V  souvislosti s  přesunem elektric-
kého vedení do země také v  rámci 
jednoho výkopu bude obec realizo-
vat veřejné osvětlení. V místech, kde 
je doposud staré nadzemní vedení, 
bude přesunuto do podzemního. Sou-
časně také tam, kde doposud nejsou, 
budou osazeny nové sloupy. Samotné 
osvětlení zůstane původní, protože 
už před pár lety bylo v celé obci vy-
měněno osvětlení za nové LEDkové. 

OPRAVA CHODNÍKŮ
Protože na značné části obce bude 
podzemní elektrické vedení uloženo 
v místech stávajících chodníků, bude 
provedena v těchto místech i oprava 
chodníků, a  to jak ze strany EG.D, 
tak ze strany obce. Ve většině obce 
bychom tak měli mít chodníky prak-
ticky nové.

NOVÁ KOBYLNICKÁ SOKOLOVNA
TJ Sokol Kobylnice si nechal zpraco-
vat studii nové budovy sokolovny. Ve 
spolupráci s  obcí proběhlo několik 
jednání s architekty, se kterými byly 
dolaďovány detaily. Samotný předpo-
kládaný termín realizace prozatím 
není stanoven. 

ÚPRAVY FOTBALOVÉHO HŘIŠTĚ
TJ Sokol má také zpracovanou stu-
dii úprav fotbalového hřiště. V plánu 
má postupnou realizaci jednotlivých 
dílčích částí této studie. Začít by se 
mělo v nejbližší době. 

NOVÉ PÓDIUM A PŘILEHLÝ 
MULTIFUNKČNÍ OBJEKT 
V PARKU U SOKOLOVNY
Obec také připravuje studii nového 
pódia v parku u sokolovny. Současně 
bychom také v  jeho těsné blízkosti 

chtěli umístit další budovu, která by 
jednak mohla sloužit jako náhradní 
prostor pro restauraci v  okamžiku, 
kdy by došlo ke zbourání a  stavbě 
nové sokolovny, a mimo to také jako 
klubovna či pro jiné vhodné využití. 
Studie je aktuálně v řešení.

CYKLOSTEZKA  
KOBYLNICE-DVORSKA 
A MOST PŘES ZLATÝ POTOK
Začali jsme také s  přípravou cyklo-
stezky na Dvorska. Město Brno má 
v současné době územní rozhodnutí 
na cyklostezku Tuřany-Dvorska. Po-
kračování cyklostezky má tedy jas-
nou logiku. Zahájili jsme práce na 
zpracování studie proveditelnosti. 
Standardní doba od zahájení prací 
ke kolaudaci je v těchto případech až 
10 let.

ÚPRAVA DOPRAVNÍHO  
ZNAČENÍ NA ULICI KRÁTKÉ
V  řešení je také úprava dopravního 
značení na ulici Krátké. Mělo by do-
jít k  omezení rychlosti na 30 km/h 
a  k  dalším opatřením. V  současné 
době se vyhodnocují připomínky oby-
vatel ulice Krátké a řeší se se zpraco-
vatelem.

ÚSEKOVÉ MĚŘENÍ RYCHLOSTI
Probíhá také projednávání možnosti 
zavedení úsekového měření v  obci. 
Proběhlo týdenní měření rychlosti 
a  počtu projíždějících vozidel a  na 
základě těchto statistických výsled-
ků se věc řeší s Policií ČR. Bez jejich 
schválení se povolení neobejde. 

ÚPRAVA POZEMNÍ KOMUNI-
KACE NA ULICI U ŘEMPA
V  souvislosti s  potřebou řešit jednak 
křižovatku ulic Pratecká a  U  Řempa, 
a jednak potřebou řešit celou komuni-
kaci na ulici U Řempa, aktuálně řešíme 
studii, jak by celou novou komunikaci 
na ulici bylo možné zrekonstruovat. 

OBNOVA ZVONĚNÍ VE ZVONICI
Na základě provedené kontroly sou-
časného zvonění ve zvonici bylo ze 
strany odborné firmy navrženo, aby 
byla objednána obnova zvonění, a  to 
s  novou technologií. K  realizaci by 
mělo dojít v září letošního roku.

PODZIMNÍ VÝSADBA ZELENĚ
Objednána je také podzimní výsadba 
zeleně v rámci celé obce. Na několika 
místech by měla být provedena vý-
sadba jak stromů, tak i  keřů. Celou 
výsadbu bude realizovat spolek Reze-
kvítek.

STUDIE PROVEDITELNOSTI 
CELOPLOŠNÉ ZÁDRŽE VODY
Zahajujeme kroky ke zpracování 
komplexní studie pro zadržování 
vody a  adaptaci krajiny pro celé ne-
zastavěné území obce. Na základě 
této studie by pak postupnými kro-
ky docházelo k realizaci navržených 
opatření.

ÚPRAVA DOPRAVNÍHO  
ZNAČENÍ NA KŘIŽOVATCE 
U MLÝNA
Na obec byla také předávána řada 
podnětů na řešení křižovatky u mlý-
na, kde často dochází ke kolizním si-
tuacím. Proto bylo zadáno zpracování 
návrhů na změny, které zejména vy-
cházely z požadavků Policie ČR. Ná-
sledně věc posuzoval Městský úřad 
Šlapanice, který k  realizaci dal sou-
hlas. V  rámci tohoto projektu je na-
vržena změna a doplnění jak svislého 
dopravního značení, tak i vodorovné-
ho dopravního značení, které bude 
spočívat ve vymezení hranice křižo-
vatky a  doplnění vodorovné značky 
dej přednost v jízdě. 

Michael Ulbrich, starosta obce 
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Obec Kobylnice uzavřela s  městem 
Šlapanice smlouvu o zajištění výko-
nu pečovatelské služby, na základě 
které bude zajišťovat a  poskytovat 
terénní pečovatelskou službu i  pro 
kobylnické občany. 

Město Šlapanice je zřizovatelem te-
rénní pečovatelské služby podle zá-
kona č. 108/2006 Sb., o  sociálních 
službách. Terénní pečovatelská služ-
ba je poskytována každý den od 7 do 
20 hodin včetně víkendů a  svátků. 
Služba je poskytována za úhradu dle 
vyhlášky č. 505/2006 Sb. (viz přilože-
ný ceník).

Město Šlapanice nabízí a zajišťuje po-
moc a  podporu pečovatelské služby 
seniorům, osobám se zdravotním po-
stižením a rodinám s dětmi podle je-
jich potřeb. V rámci osobního jednání 
je dohodnut rozsah a četnost služeb. 

Terénní pečovatelská služba vám 
může zajistit pomoc a podporu v  ta-
kové míře, abyste zůstali co nejdéle 
ve svém domácím prostředí. Nabídka 
je široká a  její obsah lze přizpůsobit 
Vašim každodenním potřebám. Lze 
pomoci s  přípravou a  podáním stra-
vy na celý den, se základní hygienou, 
převlékáním, s  nákupem, s  vyzved-
nutím léků, doprovodem na nákup, 
poštu, k lékaři, na úřad nebo někam, 
kam už to sami nezvládnete, když je 
rodina v zaměstnání. Dále Vám také 
může pomoci s vypráním a žehlením 
ložního i  osobního prádla a  převléci 
lůžkoviny.

Příklady potřeb, které svou čin-
ností je možné u uživatele pod-
pořit nebo zabezpečit:
• Pomoc s osobní hygienou – denní 

i „velkou“ koupelí, také s výkony 
fyziologické potřeby, s výměnou 
inkontinenčních pomůcek, po-
moc s oblékáním i celkovou úpra-
vou vzhledu.

Terénní  
pečovatelská 
služba  
Šlapanice

• Pomoc s přesuny v rámci domác-
nosti – z lůžka i na lůžko, se změ-
nou polohy, i  s  pohybem mimo 
domov apod.

• Pomoc připravit nebo obstarat 
stravu – nákupem, přípravou, do-
vozem.

• Pomoc pečovat o  domácnost – 
o prádlo, o běžný úklid, s obslu-
hou běžných spotřebičů, naklá-
dání s odpadky apod.

• Pomoc kontaktem s  okolím – 
s rodinou, s přáteli, lékaři, veřej-
nými institucemi.

• Pomoc s vaší oblíbenou činností, 
nebo pomůžeme zpět získat do-
vednosti, které jste např. kvůli 
zdravotnímu stavu pozbyli.

• Vyzvednutí receptu i  léků, v pří-
padě potřeby zajistíme přivolání 
pomoci.

• Poradíme, pomůžeme s  hospo-
dařením s finančními prostředky 
nebo s řešením sociálních dávek.

• Zprostředkujeme poradenství 
v  jiných oblastech práv a  osob-
ních záležitostí.

• Pomůžeme zprostředkovat péčí 
o děti – např. u trojčat a vícerčat.

Příklad výpočtu:

• podání snídaně: 20 min – 43 Kč

• pomoc s osobní hygienou: 30 min 
– 65 Kč

• podání oběda a pití: 30 min  
– 65 Kč

• Celkem denně – 80 min – 173 Kč

Úkony pečovatelské služby můžete 
hradit z Příspěvku na péči, který vy-
plácí Úřad práce Brno-venkov, Křeno-
vá 25. Nárok na příspěvek na péči má 
osoba, která z  důvodu nepříznivého 
zdravotního stavu potřebuje pomoc 
jiné fyzické osoby při zvládání zá-
kladních životních potřeb. Finanční 
prostředky z příspěvku na péči slouží 
k zajištění pomoci fyzickým osobám 
při zvládání základních životních po-
třeb. 

Pečovatelská služba nemůže prová-
dět zdravotnické úkony. Zdravotnic-
ké/ošetřovatelské úkony spadají pod 
zdravotnické služby a  jsou hrazeny 
ze zdravotního pojištění. Váš obvod-
ní lékař vám pomůže, takové služby 
předepsat. 

Bližší informace Vám podá: 
vedoucí odboru:   
Mgr. Soňa Střechovská,  
tel.: 533 304 600

sociální pracovnice:   
Bc. Zuzana Sovová na MěÚ Šlapanice, 
Masarykovo náměstí 100/7, 1. patro, 
kancelář č. 118, tel.: 533 304 334, 
725 919 387

e-mail:  
pecovatelska.sluzba@slapanice.cz

web: 
www.slapanice.cz/pecovatelska-sluzba/

Informace k příspěvku na péči:
V  případě, že Váš zdravotní stav již 
vyžaduje dlouhodobě celodenní péči 
jiné osoby a krátkodobá návštěva pe-
čovatelské služby již není dostatečná, 
máte možnost požádat o přiznání so-
ciální dávky „Příspěvek na péči“. Pod-
statou této dávky je, že již při podání 
žádosti si zvolíte osobu sobě blízkou 
nebo příbuznou, ale také např. osobu 
známou tzv. asistenta péče, kdy tato 
osoba bude uvedena jako osoba, kte-
rá Vám zajišťuje a poskytuje potřeb-
nou péči. Poskytovatelem pomoci 
(péče) však může být i  pečovatelská 
služba. Tiskopis žádosti je dostupný 
na webových stránkách www.urad-
prace.cz. Vyplněná žádost + tiskopis 
oznámení o poskytovateli pomoci se 
podává na kontaktním pracovišti po-
bočky Úřadu práce Brno-venkov, Kře-
nová 111/25, Brno. Toto za Vás může 
učinit pečující osoba. Následně Vás, 
nebo osobou pečující, kontaktuje so-
ciální pracovník ÚP ČR a bude domlu-
veno provedení sociálního šetření, při 
kterém se zjišťuje schopnost samo-
statného života ve Vašem přirozeném 
prostředí. Následně pobočka Úřadu 
práce zašle na příslušnou Okresní 
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Michael Ulbrich, starosta obce

ÚHRADA ZA POSKYTOVÁNÍ PEČOVATELSKÉ SLUŽBY
PLATNOST OD 01.09.2023

Název úkonu
Kč/h
Kč/úkon

a) pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu:
1 pomoc a podpora při podávání jídla a pití 145 / 135 Kč/h*

2
pomoc při oblékání a svlékání včetně speciálních  
pomůcek

145 / 135 Kč/h*

3
pomoc při prostorové orientaci, samostatném pohybu 
ve vnitřním prostoru

145 / 135 Kč/h*

4 pomoc při přesunu na lůžko nebo vozík 145 / 135 Kč/h*

b) pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek pro 
osobní hygienu:
1 pomoc při úkonech osobní hygieny 145 / 135 Kč/h*

2 pomoc při základní péči o vlasy a nehty 145 / 135 Kč/h*

3 pomoc při použití WC 145 / 135 Kč/h*

c) poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy:

1
Zajištění stravy odpovídající věku, zásadám racionální 
výživy a potřebám dietního stravování

2 dovoz nebo donáška jídla v terénu – donáška 8 Kč/úkon

dovoz nebo donáška jídla v terénu – dovoz 26 Kč/úkon

3 pomoc při přípravě jídla a pití 145 / 135 Kč/h*

4 příprava a podání jídla a pití 145 / 135 Kč/h*

Pozn. k  bodu 2: jedná-li se o  osoby žijící ve společné do-
mácnosti (manželé, sourozenci atd.) je cena za dovoz nebo 
donášku stravy účtována 1⁄2 ceny za úkon

d) pomoc při zajištění chodu domácnosti:
1 běžný úklid a údržba domácnosti 145 / 135 Kč/h*

2
pomoc při zajištění velkého úklidu domácnosti,  
například sezonního úklidu, úklidu po malování

145 / 135 Kč/h*

3 donáška vody 145 / 135 Kč/h*

4
topení v kamnech včetně donášky a přípravy  
topiva, údržba topných zařízení

145 / 135 Kč/h*

5 běžné nákupy a pochůzky 145 / 135 Kč/h*

6
velký nákup, například týdenní nákup, nákup  
ošacení a nezbytného vybavení domácnosti

160 Kč/úkon

7
praní a žehlení ložního prádla, popřípadě jeho drobné 
opravy

90 Kč/kg

8
praní a žehlení osobního prádla, popřípadě jeho drobné 
opravy

90 Kč/kg

e) zprostředkování kontaktu se společenským prostředím:

1
doprovázení dospělých do školy, školského zařízení, za-
městnání, k lékaři, na orgány veřejné moci a instituce po-
skytující veřejné služby a doprovázení zpět

145 / 135 Kč/h*

správu sociálního zabezpečení žádost 
o posouzení stupně závislosti na péči. 
Při posuzování vychází z doloženého 
nálezu zdravotního stavu, a to Vašim 
praktickým lékařem. Na základě to-
hoto posudku pak Úřad práce vydá 
rozhodnutí o  tom, zda se Příspěvek 
na péči přiznává či nikoliv.

V případě jakýchkoliv dotazů se pro-
sím neváhejte obrátit na sociální pra-
covnici paní Zuzanu Sovovou z Měst-
ského úřadu Šlapanice, která vám 
podá potřebné informace či doplnění.

*Výše úhrady za poskytování pečo-
vatelské služby činí podle skutečně 
spotřebovaného času nezbytného 
k zajištění úkonů

1. 145 Kč/hod, pokud se služba oso-
bě poskytuje v rozsahu nepřevy-
šující 80 hod měsíčně,

2. 135 Kč/hod, pokud se služba oso-
bě poskytuje v  rozsahu vyšším 
než 80 hod měsíčně. 

Pokud poskytování těchto úkonů, 
včetně času nezbytného k jejich zajiš-
tění, netrvá celou hodinu, výše úhra-
dy se poměrně krátí.
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Co dělají naši zaměstnanci? Od květ-
na máme v  pracovním poměru dva 
muže a dvě ženy.  Bohužel se více jak 
rok potýkáme s  pracovní neschop-
ností. V  pracovním stavu jsou prak-
ticky vždy jen dva až tři zaměstnanci 
včetně mě a  práce je hodně. S  nej-
nutnějšími pracemi nám pomáhá na 
dohodu o provedení práce pracovník, 
který je již v  důchodu. Předností 
v  údržbě obce jsou takzvané zele-
né práce. Uplynulý čtvrtrok se nesl 
v duchu sečení trávy, zpočátku rostla 
přímo před očima. To samé se dá říci 
o stříhání keřů. Hodně času nám za-
bere vysypávání košů a úklid odpad-
ků. Košů je celkem 45 a vyprazdňují 
se dvakrát týdně.

Kromě zelených prací se věnujeme 
údržbě mobiliáře v  obci. Některé 
opravy jsou nutné z  důvodu opotře-
bení, jiné z důvodu útoku vandalů. Je 
toho mnoho, ale jako příklad uvedu 
třeba renovaci betonového pingpon-
gového stolu v parku.

V době sucha nám hodně času zabra-
lo zalévání stromů a keřů podél cyk-
lostezky a na hřbitově. Kolem cyklo-
stezky je vysazeno 180 stromů a  je 
třeba ke každému dodat 100 l vody.

Práce na 
údržbě obce

Alena Ulbrichová

V květnu jsme nechali vyfrézovat pa-
řezy v  parkové části hřbitova. Terén 
jsme následně upravili tak, aby šel 
síct traktůrkem. Také jsme zřídili 
místo na nářadí k  zapůjčení. Ve vý-
klenku budovy na hřbitově je uloženo 
nářadí, které si můžete vypůjčit při 
úklidu hrobových míst. Prosíme vra-
cejte jej zase na místo, ať může na-
dále sloužit k účelu, ke kterému bylo 
pořízeno.
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Pronájem hrobových míst na hřbi-
tově v  Kobylnicích upravuje zákon 
č. 256/2001 Sb., o pohřebnictví, a Řád 
veřejného pohřebiště v obci Kobylni-
ce schválený dne 24. 4. 2007.

Zákon o pohřebnictví stanoví, že uží-
vání hrobového místa je možné pouze 
na základě „Smlouvy o nájmu hrobo-
vého místa“ uzavřené mezi provozo-
vatelem pohřebiště jako pronajímate-
lem a nájemcem. 

Vzhledem k  tomu, že tlecí doba sta-
novená pro ukládání lidských pozů-
statků do hrobů na pohřebišti v obci 
Kobylnice činí 10 let, se nájemní 
smlouva sjednává na 10 let a činí cel-
kem:

jednohrob 600 Kč

dvojhrob 1.200 Kč

urnový hrob 450 Kč

Nájemci hrobového místa jsou dle 
schváleného Řádu veřejného pohře-
biště mimo jiné povinni zajistit, aby 
plocha hrobového místa nezarůsta-
la nevhodným porostem narušující 
vzhled pohřebiště, průběžně zajišťo-
vat údržbu hrobového místa, odstra-

Provozovatel Obec Kobylnice, Na Budínku 240, Kobylnice

Správce

Radim Burian, Ponětovice 106, Ponětovice

Pohřební služba – Radim Burian, Hřbitovní 1709, Šlapanice

kancelář 515 537 087 (po-pá 8.00-14.00 hod.)

mobil 774 629 616, 774 606 628 (dostupný 24 hod. denně)

Otevírací doba
denně                                      od 6.00 do 20.00 hodin

v době církevních svátků     od 6.00 do 22.00 hodin

Evidence  
a pronájem  
hrobových míst

Obecní úřad Kobylnice, Na Budínku 240, Kobylnice

p. Urbánková, tel. 544 228 383

e-mail: podatelna@kobylnice.cz

ňovat včas znehodnocené květinové 
a  jiné dary, odpad z  vyhořelých sví-
ček a podobně.

Dále mají povinnost zajistit opravy 
hrobového zařízení, pokud je naru-
šena jeho stabilita, aby neohrožova-
lo zdraví, životy či majetek dalších 
osob.

Na hřbitově není mimo jiné dovole-
no ukládání nádob a nářadí a  jiných 
předmětů na zelené pásy nebo za po-
mníky. 

Po ukončení nájmu hrobového mís-
ta jsou povinni na vlastní náklady 
odstranit veškeré hrobové zařízení 
(rám, pomník, krycí desky, ...) včetně 
uren.

Obec Kobylnice má uzavřenou 
smlouvu o  správcovství veřejného 
pohřebiště, na základě které správce 
provádí výkopové práce, pohřbívání 
lidských pozůstatků a ostatků do hro-
bů, ukládání zpopelněných lidských 
pozůstatků a  jiné související úkony. 
Ostatní provozovatelé pohřebních 
služeb jsou oprávněni činnosti spoje-
né s pohřbíváním provádět pouze se 
souhlasem správcem.

Při smutečních obřadech lze prona-
jmout smuteční síň včetně ozvučení, 
pronájem činí 200 Kč.

Jaroslava Urbánková,  
Obecní úřad Kobylnice

Pronájem 
hrobových 
míst

Obec má od roku 2011 uzavřenou 
s  městem Židlochovice veřejnopráv-
ní smlouvu o  výkonu úkolů obecní 
policie. Na základě této smlouvy pak 
v naší obci až prakticky do dnešních 
dnů působil strážník pan Vrána.

Jak je stanoveno v  zákoně o  obecní 
policii, jedním ze základních úkolů, 
které obecní policie plní, je zabezpe-
čování místních záležitostí veřejného 
pořádku o  obci. V  podmínkách naší 
obce se tedy obecní policie zejména 
podílela, jak je třeba také uvedeno 
v  zákoně, na dohledu na přechodu 
pro chodce u  školy, řešila podněty 
k  dodržování pravidel občanského 
soužití, dodržování obecně závaz-
ných vyhlášek a nařízení obce či pod-
něty k  dodržování čistoty veřejných 
prostranství. Dále se podílela také na 
prevenci kriminality v obci či na do-
hledu nad bezpečností a  plynulostí 
provozu na pozemních komunikací. 

Pan Vrána odešel v  srpnu letošního 
roku do důchodu. Na tomto místě je 
mu určitě potřeba poděkovat za jeho 
několikaletou práci pro naši obec! 
Věřím, že jeho činnost ve výše uve-
dených oblastech byla ze strany ob-
čanů v obci vidět a že i případné pod-
něty občanů byly ve většině případů 
úspěšně vyřešeny.

V souvislosti s odchodem pana Vrány 
do důchodu město Židlochovice již ne-
mělo dále zajištěného strážníka, který 
by v naší obci mohl zabezpečovat čin-
nost obecní policie. Z  tohoto důvodu 
Židlochovice přistoupily k  výpovědi 
uzavřené smlouvy a  činnost obecní 
policie tedy v Kobylnicích končí.

V případě potřeby řešit jakékoliv zále-
žitosti s policií se prosím nadále obra-
cejte buď na Obvodní oddělení Policie 
ČR Šlapanice přes tel. č. 974 626 890, 
anebo přes linku 158.

Michael Ulbrich, starosta obce

Ukončení  
činnosti 
obecní  
policie
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Od poslední uzávěrky Kobylnických 
listů se rada obce sešla celkem na 
4 schůzích a řešila zejména následu-
jící záležitosti:

VÝBĚR DODAVATELE  
ARCHITEKTONICKÉ STUDIE 
NOVÉ BUDOVY OBECNÍHO 
ÚŘADU
Rada obce rozhodla o  zahájení kro-
ků ke stavbě nové budovy obecního 
úřadu, a  to v  areálu Horního dvora. 
Na základě poptávkového řízení byla 
na dodání architektonické studie vy-
brána architektonická kancelář knesl 
kynčl architekti s.r.o.

DOPRAVNÍ UZAVÍRKA NA 
KOBYLNICKÉ HODY
Na základě žádosti stárků a  podně-
tů ze strany občanů bylo radou obce 
schváleno objednání zajištění doprav-
ní uzavírky obce na nedělní hodové 
odpoledne.

ÚPRAVA ARCHITEKTONICKÉ 
STUDIE ROZŠÍŘENÍ MATEŘ-
SKÉ ŠKOLY
Zejména s  ohledem na upuštění od 
záměru vybudovat mateřskou školu 
společně s  obecním úřadem projed-
návala rada i  související potřebné 
úpravy stávající studie rozšíření ma-
teřské školy. Tyto úpravy studie pak 
byly schváleny k objednání. 

ZPEVNĚNÍ CESTY NA HŘBITOVĚ
Rada obce schválila objednávku na 
zpevněnou cestu u nových hrobových 
míst v pravé části hřbitova. Tato nová 
cesta již byla zrealizována.

ZMĚNA SMĚRNICE  
O POSTUPU PŘI ZADÁVÁNÍ 
VEŘEJNÝCH ZAKÁZEK  
MALÉHO ROZSAHU
Rada obce schválila novou směrnici 
o  zadávání veřejných zakázek ma-

lého rozsahu. Nově jsou stanoveny 
finanční limity tak, že do 100 tis. Kč 
rozhoduje starosta nebo obecní úřad, 
a nad 100 tis. Kč rada obce. Současně 
se nad 500 tis. Kč zpravidla provádí 
„poptávkové řízení“. 

ÚSEKOVÉ MĚŘENÍ RYCHLOSTI
V  souvislosti s  řešením možného 
zavedení úsekového měření v  obci 
byly osloveny s žádostí o zpracování 
cenové nabídky firmy, které se tím-
to zabývají. Na základě jednání bylo 
navrženo v první fázi provedení 7den-
ního měření rychlosti a počtu projíž-
dějících vozidel u jednotlivých úseků. 
Tato data by pak byla podkladem pro 
jednání s Policií ČR o povolení úseko-
vého měření.

ARCHITEKTONICKÁ STUDIE 
PÓDIA A MULTIFUNKČNÍ BUDOVY 
V PARKU U SOKOLOVNY
V návaznosti na zpracovávanou studii 
nové sokolovny se rada obce také za-
bývala parkem u  sokolovny a  schvá-
lila objednání architektonické studie 
nového pódia a přilehlé budovy, a to 
u  architektonické kanceláře knesl 
kynčl architekti s.r.o., která rovněž 
zpracovávala i studii sokolovny.

POSKYTNUTÉ DARY
Rada obce schválila kobylnickým 
stárkům poskytnutí příspěvku na za-
půjčení krojů ve výši 18 tis. Kč a dále 
dar ve výši 5 tis. Kč pro Diakonii 
Broumov.

OBNOVA ZVONĚNÍ VE ZVONICI
Na základě provedené technické pro-
hlídky zvonění ve zvonici byla obec 
oslovena s nabídkou na nové zvonění, 
protože stávající systém, kdy se hou-
pají celé zvony, už v  současné době 
není možné udržovat a  opravovat. 
Rada obce objednávku schválila.

POŘÍZENÍ MOBILNÍHO  
ZÁCHODU NA HŘBITOV
Na základě podnětů občanů rada obce 
schválila objednání mobilního zácho-
du na hřbitov. Umístěný bude v  no-
vém oploceném prostoru, kde jsou 
umístěny nádoby na hřbitovní odpad.

PODZIMNÍ VÝSADBA ZELENĚ
Rada obce schválila u spolku Rezekví-
tek objednání podzimní výsadby stro-
mů po obci. Bude se jednat celkem 
o 11 stromů a 115 keřů.

Informace  
z rady obce

Michael Ulbrich, starosta obce 



13

Zastupitelstvo obce se sešlo na svém 
červnovém veřejném zasedání a pro-
jednávalo zejména následující záleži-
tosti:

ZÁVĚREČNÝ ÚČET A ROČNÍ  
ÚČETNÍ ZÁVĚRKA  
OBCE KOBYLNICE
Zastupitelstvo obce projednávalo 
a schvalovalo závěrečný účet a roční 
účetní závěrku obce za rok 2022. Vý-
sledku hospodaření je věnován samo-
statný článek.

ZÁVĚREČNÝ ÚČET SVAZKU 
OBCÍ MOHYLA MÍRU
K  projednání byl předložen schvále-
ný závěrečný účet Svazku obcí Mo-
hyla míru. Ten tvoří obce Kobylnice, 
Ponětovice, Prace, Jiříkovice a Blažo-
vice. Příjmy svazku obcí byly za rok 
2022 v  celkové výši 118.720,42 Kč, 
výdaje ve výši 112.238,26 Kč. Výsle-
dek hospodaření je +6.482,16 Kč. 
K  31. 12. 2022 bylo na účtu svazku 
217.230,85 Kč.

DODATEK PLÁNOVACÍ 
SMLOUVY (ULICE CHRPOVÁ)
V  souvislosti s  výstavbou rodinných 
domů na ulici Chrpové (nová kolmá 
ulice k  ulici U  Řempa) byla s  inves-
torem uzavřena plánovací smlouva, 
která mimo jiné definuje veřejnou 
infrastrukturu, která má být po je-
jím vybudování předána obci. S ohle-
dem na provedené změny stavby 
a  kolaudační souhlas byl schvá-
len i  příslušný dodatek pláno-
vací smlouvy, který zejména 
tyto změny zakomponová-
vá do původní smlouvy.  
Vodovod a  kanalizace 
již byla předána pří-
mo Svazku obcí pro 
vodovody a  kanaliza-
ce Šlapanicko. 

Informace ze  
zastupitelstva 
obce

DAROVACÍ SMLOUVY NA  
VEŘEJNOU INFRASTRUKTU-
RU NA ULICI CHRPOVÁ
V  návaznosti na uzavřenou plánova-
cí smlouvu byla schválena darovací 
smlouva, dle které se vybudovaná 
veřejná infrastruktura včetně pozem-
ků (komunikace a  veřejné osvětlení) 
bezúplatně předává obci.

DODATEK PLÁNOVACÍ SMLOUVY 
(LOKALITA POD KOPCEM)
Již dříve byla schválena plánovací 
smlouva pro lokalitu Pod Kopcem 
(u  polní cesty od hřbitova k  Mohyle 
míru), a  to v souvislosti s výstavbou 
10 rodinných domů. Součástí této 
smlouvy je mimo jiné i povinnost sta-
vebníka vybudovat veřejné osvětlení. 
V  návaznosti na potřebu stavebníka 
vybudovat sloup veřejného osvětlení 
i dalším pozemku ve vlastnictví obce, 
byl v této souvislosti schválen i doda-
tek uzavřené smlouvy. 

DAR PRO SDH KOBYLNICE
Zastupitelstvo obce schválilo darova-
cí smlouvu pro SDH Kobylnice na po-
skytnutí daru ve výši 40.000 Kč, a to 
na pokrytí části nákladů spojených 
s oslavami 125. výročí založení sboru 
a dále na náklady spojené s činností 
mladých hasičů (především na mate-
riální vybavení).

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA 
O NOČNÍM KLIDU 
A O PODMÍNKÁCH PRO 
UKONČOVÁNÍ AKCÍ
Sbor dobrovolných hasičů Kobylni-
ce požádal obec o  doplnění obecně 
závazné vyhlášky o  nočním klidu 
o  pravidelnou akci Den muziky pro 
zdraví, a  to v  noci z  22. 7. 2023 na 
23. 7. 2023. Zastupitelstvo obce tuto 
změnu schválilo.

PROJEDNÁNÍ ODMĚNY  
ŘEDITELCE ZŠ A MŠ KOBYLNICE
Na zasedání zastupitelstva bylo na-
vrženo zařazení mimořádného bodu, 
a to o radou obce schválené odměně 
pro ředitelku ZŠ a MŠ Kobylnice. Sta-
novení platu a odměny ředitelce ško-
ly je v  pravomoci rady obce. Vyplá-
ceny jsou ale z peněz, které dostává 
škola z ministerstva. V rámci diskuze 
se zastupitelé vyjadřovali k tomu, jak 
vnímají rozvoj školy v uplynulých le-
tech a celkovou činnost a komunikaci 
školy. Zastupitelé také byli informo-
vání o tom, že obec zpracovala dotaz-
ník pro rodiče dětí navštěvující naši 
školu, který se bude v  následujících 
týdnech vyhodnocovat. O výsledcích 
dotazníkového šetření bude zastupi-
telstvo informováno na svém násle-
dujícím zasedání.

Michael Ulbrich,  
starosta obce
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Michael Ulbrich, starosta obce 

Na dvou místech v  obci jsou umís-
těny kontejnery na sběr textilu, a to 
u obchodu na ulici Za Humny a před 
sběrným dvorem. Sběrné kontejnery 
na textil jsou určeny k  druhotnému 
využití textilních materiálů. Surovi-
ny získané z nich jsou svozovou spo-
lečností DIMATEX poskytnuty z části 
charitativním organizacím a  z  části 
jsou předány k  následné recyklaci. 
Tam se využívají buď jako čistící ha-
dry nebo se z nich vyrábějí tvarované 
profily např. pro výrobu veřejných 
mobiliářů. 

Recyklace 
textilu

Obec aktuálně pořídila lavičku, kte-
rá je umístěná před Horním dvorem, 
a koš na tříděný odpad do parku u so-
kolovny. Oba dva tyto produkty jsou 
vyrobeny z  odevzdaných recyklova-
ných textilních materiálů dodaných 
do sběrných kontejnerů. Můžete tedy 
naživo vidět co se konkrétně z recy-
klovaných materiálů může vyrobit.

Do sběrných kontejnerů můžete tex-
til odevzdávat celoročně. Využívat 
také dále můžete i  pravidelné sbír-
ky vyhlašované Diakonií Broumov. 
Využívejte prosím těchto možností, 
snížíte tak množství vyprodukované-
ho směsného odpadu a zároveň také 
umožníte i další využití textilu.

Za druhé čtvrtletí letošního roku 
oslavili narozeniny tito jubilanti:

DUBEN
80 let Miroslava Chudáčková

80 let Marie Smetanová

82 let Karol Ládi

82 let Růžena Rudolecká

85 let Amalie Rybnikářová

91 let Františka Špondrová

KVĚTEN
82 let Anna Vrábelová

85 let František Beneš

91 let Marie Bednářová

ČERVEN
92 let Věra Braunerová

Naši 
jubilanti
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počet vozidel ve směru do obce počet vozidel ve směru z obce
osobní dodávky nákladní souprava osobní dodávky nákladní souprava celkem

Čt 22. 6. 855 484 246 81 896 602 228 66 3458

Pá 23. 6. 839 496 243 96 930 631 233 90 3558

So 24. 6. 514 308 49 59 482 427 54 19 1912

Ne 25. 6. 579 262 75 48 490 401 48 21 1924

Po 26. 6. 787 432 196 76 891 609 243 61 3295

Út 27. 6. 785 482 243 76 891 584 239 101 3401

St 28. 6. 847 466 235 87 996 542 218 74 3465

ulice Sokolnická

rychlost 
[km/h]

počet vozidel ve 
směru do obce

počet vozidel ve 
směru z obce

počet vozidel 
celkem

podíl [%]

> 0 9946 11067 21013 100,0

> 50 2271 2248 4519 21,5

> 51 1911 1984 3895 18,5

> 54 1061 1397 2458 11,7

> 60 324 674 998 4,7

> 63 171 470 641 3,1

> 70 55 190 245 1,2

> 80 16 47 63 0,3

> 90 4 11 15 0,1

> 100 0 3 3 0,0

Statistika dopravy v obci
Obec v  souvislosti s  projednáváním 
možnosti zavést v obci úsekové měře-
ní objednala zajištění týdenní statisti-
ky počtu a rychlostí vozidel projíždě-
jících obcí. Toto měření probíhalo od 
22. do 28. června.

Měření probíhalo na ulici Sokolnické, 
Pratecké, Táborské a  Ponětovické, 
a to v obou směrech. 

V  rámci videodetekce jsou vozidla 
rozdělena do 4 kategorií – osobní (N1 

do 3,5 t a nepřesahující výšku dodáv-
ky), dodávka (N1 do 3,5 t), nákladní 
(N2 od 3,5 t do 12 t) a souprava (N3 
nad 12 t).

Michael Ulbrich, starosta obce 
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počet vozidel ve směru do obce počet vozidel ve směru z obce
osobní dodávky nákladní souprava osobní dodávky nákladní souprava celkem

Čt 22. 6. 2209 100 78 143 2109 197 107 52 4995

Pá 23. 6. 2465 110 84 167 1988 181 85 53 5133

So 24. 6. 1221 27 15 101 1313 55 9 22 2763

Ne 25. 6. 1088 31 18 80 1252 49 10 22 2550

Po 26. 6. 2010 100 97 125 2532 221 128 69 5282

Út 27. 6. 1985 94 81 134 2023 197 94 56 4664

St 28. 6. 2176 105 79 122 2073 208 129 45 4937

ulice Táborská

počet vozidel ve směru do obce počet vozidel ve směru z obce
osobní dodávky nákladní souprava osobní dodávky nákladní souprava celkem

Čt 22. 6. 1073 39 57 54 766 228 30 179 2426

Pá 23. 6. 953 14 52 60 1017 112 11 155 2374

So 24. 6. 679 5 19 20 458 68 2 51 1302

Ne 25. 6. 574 4 15 22 356 103 2 55 1131

Po 26. 6. 1418 70 74 63 606 220 33 153 2637

Út 27. 6. 1112 22 55 68 757 127 16 139 2296

St 28. 6. 1111 39 51 61 712 207 20 149 2350

rychlost [km/h]
počet vozidel ve 
směru do obce

počet vozidel ve 
směru z obce

počet vozidel 
celkem

podíl [%]

> 0 7784 6732 14516 100,0

> 50 1057 2910 3967 27,3

> 51 916 2598 3514 24,2

> 54 568 1740 2308 15,9

> 60 201 659 860 5,9

> 63 126 393 519 3,6

> 70 43 124 167 1,2

> 80 5 21 26 0,2

> 90 0 3 3 0,0

> 100 0 2 2 0,0

ulice Pratecká
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počet vozidel ve směru do obce počet vozidel ve směru z obce
osobní dodávky nákladní souprava osobní dodávky nákladní souprava celkem

Čt 22. 6. 508 62 32 31 628 22 6 36 1325

Pá 23. 6. 519 65 42 22 645 6 13 43 1355

So 24. 6. 324 45 1 4 337 5 1 3 720

Ne 25. 6. 397 20 5 2 340 1 1 12 778

Po 26. 6. 605 98 52 30 538 18 8 30 1379

Út 27. 6. 486 79 41 45 541 9 11 42 1254

St 28. 6. 483 84 28 32 586 19 16 33 1281

rychlost [km/h]
počet vozidel ve 
směru do obce

počet vozidel ve 
směru z obce

počet vozidel 
celkem

podíl [%]

> 0 4142 3950 8092 100,0

> 50 308 1200 1508 18,6

> 51 250 1029 1279 15,8

> 54 131 596 727 9,0

> 60 28 148 176 2,2

> 63 14 76 90 1,1

> 70 5 22 27 0,3

> 80 1 3 4 0,0

> 90 1 2 3 0,0

> 100 1 0 1 0,0

rychlost [km/h]
počet vozidel ve 
směru do obce

počet vozidel ve 
směru z obce

počet vozidel 
celkem

podíl [%]

> 0 15045 15279 30324 100,0

> 50 3404 1927 5331 17,6

> 51 2659 1528 4187 13,8

> 54 1261 721 1982 6,5

> 60 275 160 435 1,4

> 63 148 77 225 0,7

> 70 35 21 56 0,2

> 80 5 8 13 0,0

> 90 3 3 6 0,0

> 100 0 1 1 0,0

ulice Ponětovická
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obce
ze života
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za komisi pro děti a mládež 
Martina Klašková

Dne 3. června jsme oslavili den dětí. 
Po sportovním dopoledni si děti odpo-
činuly u divadelního představení v re-
žii divadla Kejkle. Pohádka „O Smolíč-
kovi“ měla široké publikum a  u  dětí 
sklidila veliký úspěch. Jejich nadšení 
pak přetrvalo i u navazujícího dopro-
vodného tanečního programu.

Během celého odpoledne se děti 
mohly zrelaxovat v  odpočinkové 
zóně, nebo se zabavit u některé z při-
pravených aktivit.

Jak se „Kobylnický den dětí“ dětem 
líbil, tak to nám řeknou nejlépe ony 
samy:

Klárka B. (11 let): „Skvělé občerstvení 
a nejvíc jsem si užila skákací boty.“

Alenka B. (8 let): „Na dnu dětí se mi 
strašně moc líbilo a všechno tam bylo 
super.“

Lenička Č. (2 roky): „Nejlepší byly su-
šenky z toho žlutého stánku.“

Rozárka F. (5 let): „Nejvíc se mi líbi-
lo malování na kamínky, a že jsem se 
mohla nechat tetovat.“

Agáta M. (3 roky): „Líbil se mi Smolí-
ček, tancování a bublinky.“

A se školním rokem jsme se s dětmi 
rozloučily akcí „Hurá prázdniny“. 
Pro děti byly připraveny dva skáka-
cí hrady, které byly celé odpoledne 
plně vytížené. Velký zájem byl taktéž 
o  malování na obličej, houpací sítě 
a stolní fotbálek.

Speciálně pro tyto akce byl pro děti 
připraven „krámek“, který jim po-
skytoval bohaté občerstvení. Tímto 
děkujeme všem maminkám a  ba-
bičkám, které napekly výborné do-
mácí sladké i slané dobroty.

Přestože se nejednalo o zavedené tra-
diční akce, myslíme, že nadšení dětí 
bylo vždy veliké a  věříme, že v  roce 
2024 se zase sejdeme v ještě hojněj-
ším počtu.

Červen, měsíc 
pro děti

Dětská olympiáda
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Tradiční Kobylnické hody v roce 
2023 proběhly o víkendu 4. až 
6. srpna, tedy snad v  jediném 

letním víkendu, který celý propršel. 
I  přes nepřízeň počasí si ale troufá-
me tvrdit, že se hody vydařily. Začali 
jsme se scházet už na konci dubna, 
abychom všechno stihli poctivě natré-
novat a  připravit. Nácviky probíhaly 
napřed jednou, později dvakrát týdně, 
v  prostorách kobylnické sokolovny, 
kterou nám k tomuto účelu propůjčil 
Sokol. V rámci příprav jsme zavítali na 
nejedny hody v  okolí, navštívili jsme 
například hody v  Bedřichovicích, So-
kolnicích nebo Jiříkovicích. 

Letos se do kroje obléklo hned dvanáct 
párů, takže po dlouhé době jsme při 
besedě mohli utvořit hned tři celé ko-
lony a naši chasu doplňovali dva sklep-
níci. Vedení celé chasy a úděl hlavních 
stárků si na sebe tento rok vzali Jo-
sef Fišer a  Adéla Zlatníková. Dalšími 
páry byly: Jonáš Zlatník a  Gabriela 
Hamříková, Martin Metelka a  Ema 
Šnáblová, Filip Mífek a Anna Domeso-
vá, Vratislav Cenek a Sofie Šestáková, 
Tadeáš Robek a Sára Kameníková, Pa-
trik Florian a Tereza Klašková, Ondřej 
Soukop a Tereza Valentová, David Loš-
ťák a  Ema Zlatníková, Jiří Štěpánek 
a  Markéta Klašková, Michal Kočvara 
a Lucie Peclová a Adam Štefl a Nikol 
Kryštofová. O  víno se celé hody sta-
rali sklepníci Patrik Julínek a  Lukáš 
Prosecký. I  přesto, že nás letos bylo 
hodně přespolních, jako parta jsme si 
sedli a bylo to snad vidět i na samot-
ných hodech.

Hodový víkend jsme zahájili stavě-
ním máje, které proběhlo v  pátek 
v 17 hodin. Od 20 hodin následovala 
diskotéka s  DJ Benittem. Návštěv-
ností jsme, i přes špatné počasí, trha-
li rekordy. My stárci jsme si v pauze 
mezi stavěním máje a  večerní zába-
vou zašli užít veselí kolotočů. Páteční 
zábava byla bohužel jediná, která se 
konala venku. 

V  sobotu ráno se stárci vydali na 
zvaní po obci. I přesto, že jim začalo 
pršet a  byli promočení, jak se říká, 
až na kost, to zvládli skvěle. Večer-
ní zábava se konala v  sokolovně od 
20 hodin. Náš nástup proběhl ve čtvrt 

KOBYLNICKÉ 
HODY  
2023
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na devět, následoval proslov hlavního 
stárka a  představení stárkovských 
párů. Po celý večer se tančilo a zpíva-
lo, proběhla i mašličková a nachysta-
ná byla bohatá tombola. I letos jsme 
si připravili půlnoční překvapení 
formou tanečků na známé písničky 
ozvláštněné naším úborem z  „light 
sticků“. Po celý večer nám hrála sku-
pina SABRIN Band. 

Krojovaná hodová neděle začala ve 
13:30 hodin mší svatou, která se le-
tos kvůli počasí konala v  sokolovně. 
Během mše se tak rozpršelo, že jsme 
museli zrušit i průvod obcí. Společně 
jsme v  sokolovně zpívali a  tancovali 
až do oficiálního začátku odpolední 
zábavy. Ta začala v  16 hodin naším 
nástupem a  poté jsme zatancovali 
českou besedu. Večerní zábava po-
kračovala od 20 hodin do půlnoci, 
kdy bylo vynášení stárků do hospody, 
kde jsme hody zakončili a naposledy 
si zazpívali. Po celý den nás provázela 
DH Skoroňáci. 

Rádi bychom poděkovali všem kape-
lám, sponzorům, hospodě a  dalším, 
kteří při organizaci přiložili ruku 
k dílu. Také moc děkujeme Vám všem, 
kteří jste přišli a  doufáme, že jste si 
naše hody užili alespoň v takové míře 
jako my. Těšíme se na Vás zase za rok!

za kobylnické stárky  
Adéla Zlatníková
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Luboš Slanina

Fotbalový oddíl, Tělovýchovná 
jednota Kobylnice, úspěšně re-
prezentoval v soutěžním roční-

ku 2022-2023 tým mladší přípravky 
(hráči narození od 1. 1. 2014 a mladší). 
Družstvo mladší přípravky, v okresní 
soutěži Brno-venkov skupiny A, se 
pod vedením trenérů Jaroslava Chlu-
pa, Ondřeje Beneše a  Luboše Slani-
ny, umístilo na  5. místě se ziskem 
35 bodů – s bilancí deseti výher, pěti 
remíz a sedmi proher. Tým  dokázal 

vstřelit 174 branek. Nejlepšími střelci 
se 71 góly se stali Gabriela Jelenová 
a Michael Šmehlík.

Tréninky týmu probíhaly od srpna 
dvakrát týdně, vždy pondělí a  čtvr-
tek od 17.00 hod. Hlavní náplní pra-
videlných tréninků byl rozvoj her-
ních činností jednotlivců s  důrazem 
kladeným na zdokonalování míčové 
techniky hráčů a neopomenut nezů-
stal ani všeobecný pohybový rozvoj 
hráčů. Hráči si osvojili základní fot-
balové dovednosti – střelba, přihráv-
ka, zpracování a vedení míče, zvýšili 
svoji obratnost a koordinaci pohybů. 

Soutěžní utkání týmu mladší příprav-
ky se hrála v  počtu hráčů 4+1 (čtyři 
hráči v poli a  jeden brankář) s hrací 
dobou 4 x 15 minut, na hřišti rozmě-
rů 24 m x 35 m  opatřené brankami 
2 m x 5 m. Domácí utkání se konala 
v pátek od 17.00 hodin.

Hráči týmu, kteří se zapojili do sou-
těžních utkání: Gabriela Jelenová, 
Abecassis Adriana, Ervín Cecálek, 

Tělovýchovná jednota Kobylnice 
– oddíl přípravky

Ondřej Klaška, Jakub Slanina, Mi-
chael Šmehlík, Jan Vovesný, Tomáš 
Tobolák, Tobiáš Špondr, Marek Pla-
chý, Matěj Krchňavý, Tadeáš Vlach, 
Dorian Konečný, David Siebenbürger, 
Petr Mikliš, Ondřej Vymazal.
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Dne 18. června se uskutečnil již 
8. ročník cyklistických závo-
dů pro děti do 15 let. Letos se 

zúčastnilo 25 dětí, které byly rozděle-
ny do pěti kategorií podle velikosti je-
jich bicyklů. Závod se skládal ze dvou 
částí. V první části děti svedly souboj 
s  časem ve sprintu, druhá část spo-
čívala v  „jízdě zručnosti“, kde sou-
peřily s časem a námi nastraženými 
překážkami. Poté, co zvládly všechny 
nástrahy trati, se časy sečetly a nám 
vyšly výsledky. Tady jsou:

Cykloodpoledne 2023

za sportovní komisi  
Jiří Urbánek

Kategorie kol do 12″: 
 1. Aneta Slabyhoudková

Kategorie kol do 16″:
 1.Mia Šmehlíková

 2. Karolína Slaninová

 3. Filip Jecha

Kategorie kol 20″:
 1. Ondřej Klaška

 2. Jakub Slanina

 3. Šimon Kyselka

Kategorie kol 24″:
 1. Daniel Unzeitig

 2. Lukáš Novotný

 3. Milan Kachlíř

Kategorie kol 26″ a větší: 
 1. Ondřej Sobotka

 2. Leopold Hrdlička

 3. Patrik Spáčil

Potlesk ale patří všem dětem, co se 
zúčastnily a  poděkování jejich rodi-
čům za doprovod a  servisní činnost 
na sportovním náčiní. A  ještě podě-
kování kobylnickým hasičům za za-
půjčení trénoviště k uspořádání akce.
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Mám velkou radost, že i  ve školním 
roce 2023/2024 mohu praktikovat 
jógu v Kobylnicích. Po všech těch le-
tech své praxe vnímám jógu jako vel-
ký dar pro tělo, mysl i pro duši. 

Od srdce děkuji všem ženám, které 
se rozhodly věnovat si čas a navštěvo-
valy moje hodiny. 

V  mnoha jogínských knihách se do-
čteme o  všestranně blahodárných 
léčebných účincích jednotlivých cvi-
čení. Když porozumíme souvislos-
tem našeho těla, můžeme převzít 
mnohem více vlastní zodpovědnosti. 

A právě jóga je jemnou praxí cvičení, 
které dokáže harmonizovat proudě-
ní energie a  tím aktivizovat naše sa-
moléčící síly. Směřuje náš pohled do 
nitra, zklidňuje autonomní nervovou 
soustavu a  uvolňuje a  posiluje celé 
tělo.

V tomto školním roce se více zaměří-
me na jin jógu. Je to intenzivní a zá-
roveň velmi pasivní praxe. Cvičení 
jsou prováděna bez působení svalové-
ho napětí.

Každá pozice se udržuje 3-5 minut 
a  také tělo zůstává co nejpasivněj-
ší. To má vliv hlavně na fascie, a tak 
lze zmírnit bolesti, zvýšit hybnost 
a harmonizovat proud energie v me-
ridiánech. Zvýšená pozornost bude 
opět věnována správnému provedení 
pozic. Praxe nám za odměnu darují 

Jóga  
v Kobylnicích 
pokračuje

Certifikát o úspoře emisí

Vaše lektorka Ilona Preety

klid, který tak naléhavě potřebujeme 
v  dnešním hlasitém a  uspěchaném 
světě. Budeme kombinovat různá 
cvičení a  různé techniky a  vždy je 
přizpůsobovat svým vlastním potře-
bám. A nedílnou součástí jsou decho-
vá cvičení, protože i dechem lze řešit 
mnohé potíže jako třeba i  migrénu 
a bolest zad. Změnou dýchání může-
me začít měnit i kvalitu svého života. 

To vše a mnohem více na praxi, která 
se bude konat každé úterý od 18.00 
do 19.00 hodin. 

Cena za lekci je 250 Kč. Místo konání 
je místní úřad – zasedací místnost. 

Začínat budeme v  úterý 19. 9. 2023 
v 18.00 hodin.

Těším se na společný čas s vámi.

Obec Kobylnice

00488160

217,867

 2 813 377

tun

MJ
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Jak se  
nezbláznit na  
cyklostezce
Mít cyklostezku téměř za domem 
považuji za výhru. Jsem cyklistka 
„navždy začátečnice“, běžkyně, 
kterou občas předbíhají nehybné 
předměty, a  chodkyně (tady se cí-
tím asi nejjistěji). Cyklostezka je pro 
mě tedy něco jako splněný sen. My 
Šlapaňáci máme to štěstí, že máme 
cyklostezek hned několik.

Je báječné vidět, že jsou místními 
hojně využívané. Občas je ovšem po-
hyb po cyklostezce bojem o  zdravý 
rozum. Na jednom místě se schází 
tolik různorodých skupin s  proti-
chůdnými představami o  správném 
využití stezky, až se zdá chaos nevy-
hnutelný. K tomu, aby to nebyla prav-
da, však stačí jediná věc: ohledupl-
nost. Pojďme se společně podívat na 
pár příkladů. Schválně, které situace 
vám nejsou cizí?

Situace č. 1 – Maminky chobotnice

(V tomto případě mi jako matce dvou 
dětí dovolte trochu nadhledu). Děti 
rozhodně potřebují čistý vzduch, 
a tak je cyklostezka pro většinu ma-
minek ideálním prostředím. Kdo má 
vlastní děti, dobře ví, že je nutné 
očekávat v  zásadě neočekávatelné, 
zvláště blíží-li se k nim na jakémkoliv 
dopravním prostředku. Jsou to pros-
tě děti. Na druhou stranu maminka, 
která před sebou postrkuje kočárek, 
v jedné ruce drží mobil, do něhož buď 
hledí, nebo mluví, ve druhé ruce sví-
rá vodítko se psem a kolem ní drandí 
starší dítko na odrážedle, dokáže nic 
netušíc připravit dalším uživatelům 
stezky pár opravdu horkých chvilek. 
I zde je proto nutné věnovat provozu 
maximální možnou pozornost.

Situace č. 3 – „Ať je hudba tvůj lék“.

Další věc, s níž nemohu nesouhlasit.
Hudbu je skvělá věc, na cyklostezce 
je však potřeba mít uši „připravené“. 
Nebo se aspoň držet u jedné strany.

Situace č. 4 – „Brusle ti dávají kříd-
la“.

Osobně obdivuji každého, kdo se ne-
zabije na kolečkových bruslích, a chá-
pu, že cyklostezka je i pro příznivce 
této sportovní disciplíny lákavým 
místem. Na druhou stranu, ze sleč-
ny, která měla v obou uších „špunty“ 
(vraťme se k bodu č. 3) a jezdila pocti-
vě z jedné strany cyklostezky na dru-
hou, aniž by vynechala jediný centi-
metr, mi vstávaly vlasy na hlavě i pod 
přilbou. V tomto konkrétním případě 
ani zvonek na kole nezabránil, že 
jsem nakonec skončila v poli. I brus-
le jsou dopravní prostředek a  proto 
je nutné provozu věnovat vždy plnou 
pozornost. Ať už kvůli bezpečnosti 
vlastní, tak i ostatních.

Situace č. 5 – „Sebevědomý psovod“.

Ačkoliv nejsem majitelkou žádného 
z nich, psy mám ráda, ale na cyklo-
stezce platí i pro ně heslo „čekej ne-
čekané“. Proto je volně pobíhající pes 
na cestě velkým strašákem. Na rozdíl 
od dětí je totiž rychlejší a  zubatější. 
Když se na vás vyřítí zpoza keře ha-
fan, který si chce v  lepším případě 
zazávodit s  kolem, v  tom horším ho 
zkusit ochutnat, není vždy snadné 
dostatečně rychle a  bezpečně zare-
agovat. Pokud vám navíc něčí čtyř-
nohý miláček „jen“ nečekaně zkříží 
cestu, může být jediným řešením, 
jak ho nepřejet, strhnout kolo do 
kopřiv nebo si dát přemet přes řídít-
ka a  v  obou případech doufat, že to 
dobře dopadne. Extrémem je i pes na 
dlouuuhééém vodítku, které zaregis-
trujete až ve chvíli, kdy se vám maji-
tel pokusí, v dobré víře, oddělit hlavu 
od zbytku těla (Uznávám, jsem malá. 
Většině ostatních cyklistů se vodít-
ko pouze namotá do řetězu). Jedním 
z pravidel provozu proto je, že psy na 
cyklostezce musí jít na vodítku tak, 
aby je měl majitel plně pod kontro-
lou.

Situace č. 6 – „Bude nás víc, nebude-
me se bát vlka nic.“

Mít hodně přátel nebo velkou rodinu 
je fajn. Zabrat celou šíři stezky, jen 
abychom si mohli dobře popovídat, 
už méně. A  když už si běžec nebo 

cyklista dovolí zavolat a poprosit ales-
poň o malou mezeru opravdu netouží 
po: a) nulové reakci aneb „Vezmi to 
polem, stezka je naše“, b) nadávkách 
či stejně výmluvných gestech, c) ne-
vraživých pohledech typu „Už zase 
někdo otravuje“. Je to tak, prostor 
prostě musí zbýt i pro ostatní.

Situace č. 7 – Piknik nebo diskuze?

Troufám si říct, že tento způsob trá-
vení času na cyklostezce je skutečně 
ojedinělý, ale stal se, tudíž jej také 
zmíníme. Opravdu velmi překvape-
ná jsem byla, když jsem narazila na 
pár slečen, které měly báječný nápad 
udělat si příjemné odpoledne s pose-
zením přímo uprostřed stezky. Nutno 
podotknout, že rozladěnými pohledy 
dalších uživatelů stezky si dýchánek 
zkazit nenechaly. Co zcela ojedinělé 
není, jsou diskutující dvojice či sku-
pinky (vyšší level situace č. 6), obvyk-
le se v zápalu debaty zastavující upro-
střed, aby měli dostatek prostoru pro 
své vyprávění. Pokud ještě zbývá mís-
to okolo, často jej vyplní živou gesti-
kulací.

Situace č. 8 – „Pravidla jsou od toho, 
aby se porušovala“.

Tato situace se překvapivě týká hlav-
ně dospělých uživatelů stezky. Ani 
„obrázek“ (rozumějte horizontální 
dopravní značení) na obou koncích 
stezky některé lidi nepřesvědčí, aby 
zvolili správný směr a šli, běželi či jeli 
po pravé straně. Cyklostezka je jen 
jiným typem dopravní komunikace, 
a  proto i  na ní platí pravidla, i  když 
dopravním prostředkem jsou třeba 
jen nohy.

Poznáváte je? Nebo jste poznali 
sebe? Obdobných situací bychom 
našli nesčetně, jak už jsem ale psala 
na začátku, jde to i  jinak. Stačí tro-
cha vzájemné ohleduplnosti:

• Maminky nemáte li vše pod kon-
trolou, odložte mobily nebo si 
chvilku stoupněte ke kraji a  vše 
potřebné vyřiďte v klidu.

• Cyklisto, zpomal, opraš zvonek 
či hlasivky a na svoji přítomnost 
chodce upozorni. Je to pro vaši 
vzájemnou bezpečnost.
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• Posluchači, nastavte si hudbu ve 
sluchátku tak, abyste slyšeli hla-
sy ostatních nebo zvonek od kola 
či koloběžky.

• Majitelé roztomilých chlupáčů 
mějte pejska na vodítku v rozum-
né délce (a  jako bonus uklízejte 
po svých miláčcích... no, však vy 
víte co).

• Chodíte-li ve skupinkách, vzpo-
meňte si na školu a zařaďte se ke 
straně do dvojic či trojic. Věřte 
nám, že o  nic důležitého nepři-
jdete.

• Pamatujte, že respektovat do-
pravní značení je zkrátka třeba 
všemi a všude.

I  když bychom mohli pokračovat 
stále dál, na jednom se nakonec jis-
tě shodneme, cyklostezka je úžasné 
místo pro nás všechny a stačí jen tro-
cha společné snahy, abychom ji moh-
li využívat dohromady, bez stresu 
a s úsměvem.

Zuzana Böhmová 
(převzato ze Šlapanického  

zpravodaje č. 4/2023)

Sbírka Koláč pro hospic – 
tradice, která chutná
Hospic zajišťuje pacientům péči, 
úlevu od bolesti a důstojnost v závě-
ru jejich života. Dárci mohou letos 
podpořit lůžkový a  mobilní hospic 
v  Rajhradě 4. října 2023 na již tra-
diční sbírce Koláč pro hospic.

Koláč pro hospic je v Oblastní charitě 
Rajhradě již tradiční sbírkou. Každo-
ročně se koná první středu v měsíci 
říjnu u  příležitosti Světového dne 
hospicové a  paliativní péče. Cílem 
je seznámit širokou veřejnost s  pro-
blematikou a  možnostmi hospicové 
a paliativní péče. Nedílnou součástí je 
veřejná sbírka pořádána zaměstnanci 
a  dobrovolníky Charity, kteří nabízí 
koláče za dobrovolný příspěvek jako 
poděkování. „Přípravy sbírky jsou 
v  plném proudu. Letos nás mohou 
dárci podpořit a odnést si sladký ko-
láč opět na stáncích v Rajhradě, Žid-
lochovicích, Šlapanicích, Rosicích, 
Modřicích, Říčanech, Veverských 
Knínicích, Ostrovačicích a nově také 
v  Ivančicích“, sděluje koordinátorka 
sbírky Olga Nováková.

Proč sbírku a  hospicovou péči 
podpořit?
Platby pojišťoven, dotace a příspěvky 
nepokryjí celkové náklady, a  proto 

jsou dary velkým přínosem a  dárci 
nepostradatelnou součástí charitního 
týmu. Díky finančním darům je mož-
né i nadále zajišťovat vysoce speciali-
zovanou paliativní péči a postarat se 
o pacienty v závěru života. Hospicová 
péče zajišťuje pacientům důstojnost, 
úlevu od bolesti a prioritou je, aby se 
cítili v maximálně možné míře kom-
fortně a v bezpečí.

Sbírka se bude konat 4. října 2023 
a  výtěžek bude použit na pořízení 
oxygenátorů, oxymetrů, pomůcek 
k  prevenci a  ošetření proleženin, 
převazového materiálu, plen, hygie-
nických a  kosmetických prostředků 
a výživových doplňků.

Více informací o sbírce Koláč pro hos-
pic na webu www.rajhrad.charita.cz.

Kontakt:
Jitka Štefánková

Oblastní charita Rajhrad

Jiráskova 47, 664 61  Rajhrad

tel: 

+420 730 599 752

email: 

jitka.stefankova@rajhrad.charita.cz
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foto: Stanislav Pospíšil
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Odkud pocházíte, pane faráři?
Narodil jsem se v  Třebíči, kde jsem 
strávil krásné dětství i  dospívání. 
Já vždycky říkám, že Třebíč je také 
takové předhůří Vysočiny. Je tam 
především známá románsko-gotická 
bazilika sv. Prokopa. Já pocházím 
z farnosti sv. Martina, kde jsem měl 
6. 7. 2003 primici.

V  jakých farnostech jste působil 
před vaším přesunem do Šlapanic?
Moje první kaplanské místo bylo 
v Brně u sv. Tomáše, po dvou letech 
jsem šel do farnosti Brno-Komín a po 
dalších dvou letech do farnosti Osla-
vany, Zbýšov u  Brna a  Čučice, kde 
jsem působil šest roků a v roce 2013 
jsem byl otcem biskupem poslán do 
farnosti Újezd u Brna a Žatčany, od-
kud přicházím do Šlapanic.

Proč vlastně dochází k přesunu 
kněží?
Dovolím si citovat Mons. Pavla Kaf-
ku, který to velice pěkně vysvětluje: 
„Změny v  ustanovení kněží nejsou 

samoúčelné, nejsou to změny pro 
změny. Vše je vedené pastorační-
mi potřebami farností celé diecéze 
a  s  využitím charismat jednotlivých 
duchovních tak, aby byl kněz co mož-
ná největším obdarováním pro věřící, 
kterým má sloužit. Jedná se o proces 
rozlišování a vzájemného naslouchá-
ní. Změny v ustanovení také souvisejí 
s mnoha nejrůznějšími skutečnostmi 
– každoroční svěcení nových kněží, 
nemoc nebo úmrtí kněží, kteří byli 
v aktivní službě, přechod z kaplanské 
role do služby faráře apod. Nezane-
dbatelnou skupinou jsou také kně-
ží, kteří o změnu působiště požádali 
sami nebo to vyžaduje pastorační si-
tuace.“

Jak se Vám líbí ve Šlapanicích 
a v Kobylnicích?
Zatím se ve Šlapanicích postupně 
rozkoukávám, takže je předčasné 
něco hodnotit. Přes Kobylnice jsem 
vždy jenom projížděl a byl jsem tam 
jednou na obědě, takže se mi tam 
líbí…

ROZHOVOR  S  PANEM  FARÁŘEM  
MGR.  PETREM  HOŠKEM

ptala se – Jaroslava Urbánková

odpovídal – Mgr. Petr Hošek

Jak často a při jakých příležitos-
tech navštěvujete Kobylnice?
Ještě jsem v Kobylnicích mši svatou 
neměl, ale myslím, že minimálně 
jednou za měsíc při mši svaté, včet-
ně návštěv nemocných, případně při 
společenských setkáních v rodinách.

Mimo funkci šlapanického  
faráře zastáváte také funkci  
děkana modřického děkanství. 
Co všechno obnáší tato funkce?
Děkan má na starost určitý územní 
celek, kde má především koordino-
vat pastorační činnost v  děkanství, 
propojovat jednotlivé farnosti, hle-
dat spolupracovníky a především být 
spojovacím článkem mezi biskup-
stvím a jednotlivými farnostmi.

Můžete na sebe zanechat  
nějaký kontakt?
mobil:  731 402 630 
e-mail:  slapanice@dieceze.cz
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Před 60 lety ukázala příroda svou 
sílu. V  zimě přišly velké mrazy, ná-
sledované jarními záplavami. Někteří 
pamětníci v naší obci na tyto časy jis-
tě vzpomínají. Pojďme se podívat, co 
o této době píše kronika.

Rok 1963 začal velkým mrazem, tep-
loty se v  lednu a  únoru pohybovaly 

kolem -20 °C, sněhu také napadlo 
spousta. Dokonce i  bažanti létali do 
selských dvorů hledat potravu. Mi-
nisterstvo školství a kultury o týden 
prodloužilo pololetní prázdniny na 
školách kvůli potížím se zásobová-
ním uhlím (podobné uhelné prázdni-
ny pak byly ještě v roce 1979). Velká 
zima zasáhla celou Evropou.

8. března však přišla obleva, píše se 
o 12 ˚C. Velké závěje sněhu začaly tát, 
voda se valila z polí od Prace a zato-
pila majitelům domů Na Budínku za-
hrady, dvory i přední stavení.

V  tomto roce byla ještě rozestavěna 
budova současného obecního úřadu 

a mateřské školy. I ta utrpěla – voda 
vnikla do sklepů a  hasiči (tehdy se 
jim oficiálně říkalo požárníci) muse-
li vodu vyčerpávat. Ještě 10. března 
teklo od parčíku Rudoarmějců až 
dolů k hasičce tolik vody, že pohřební 
průvod Jana Rudoleckého musel jít 
husím pochodem těsně podél domů.

11. března přišel další příliv vody od 
Prace i  z ulice Sokolnické. Do domu 
č. 123, 77 a  142 se dostala tlakem 
voda potrubím do dvorků i obytných 

Na mapce (z roku 1952, ale obec se za tu dobu  tolik nezměnila) 
je možné vidět, kudy se voda valila a které domy byly poškozeny.

Záplava 
v roce 1963

Zdroj obrázku: https://ags.cuzk.cz/archiv/

místností. Potrubí o průměru 80 cm, 
které vede od hasičské zbrojnice k 
potoku (postaveno v r. 1958), na tento 
příval vod stačilo.

Voda nakonec odtekla a do vesnice 
se vrátilo jaro a běžný život. Občané 
však netušili, že to nejhorší je ještě 
čeká.

14. května se přihnala bouře s kru-
pobitím. Před 16. hodinou se spustila 
průtrž mračen, voda se lila i s krou-
pami velkým proudem obcí. Opět se 
valila od Prace a opět vnikla do výše 
zmíněných domů i do č. 34. V domě 
č. 30 se srazil s proudem vody tekou-
cím od Ponětovic. Voda se držela 

před hasičskou zbrojnicí až k místům 
dnešní autobusové zastávky. Dostala 
se do domů č. 124, 137, 85, 88 a  90 
(domy po levé straně ulice Na Návsi 
směrem na Šlapanice), do hasičské 
zbrojnice vniklo asi 70 cm vody s bah-
nem. Ještě hůř dopadli občané na 
protější straně ulice, domy č. 25, 56, 
57, 26, 59, 28, 79, 30. K těmto jmeno-
vaným nejenže se voda tlačila z náv-
si, ale drala se k nim i z druhé strany 
zahradami od Štosů, které jsou výše 
než náves; tehdy ještě nestály budo-

vy v dnešní ulici Za Humny. Voda s 
bahnem vnikla zezadu do předního 
stavení a v č. 59 se dokonce valila ok-
nem ven. Vnikla i do domů č. 117, 101 
a 102 na Pratecké.

Záplava se dotkla i domů dalších, zde 
jsou uvedeny jen ty zmíněné v kro-
nice; pan Šmíd z č. 5 vzpomíná, jak 
voda tekla vraty i k nim.

Voda se točila asi hodinu v kruhu po 
návsi a nemohla nikam odtéci, kana-
lizace ji nestíhala odvádět. Příčinou 
bylo to, že voda s kroupami se zasta-
vila o zídku s drátěným plotem, kte-
rá byla před 3 roky (1960) postavena 
od hasičské zbrojnice k sousednímu 
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za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr

domu č. 5. Nápor nakonec zídku strhl 
a voda mohla odtéci k potoku. Tam se 
pak vylila na obě strany do polí, kde 
ještě po týdnu stála voda.

Za hodinu napršelo 57 mm vody.

Se záplavou pomáhali naši dobrovol-
ní hasiči, kteří odčerpávali vodu, po 
chvíli přijeli na pomoc i hasiči z Brna.

Podobná povodeň se uvádí v  letech 
1879 a  1883, kdy byla pole na místě 
dnešní travní školky úplně pod vo-
dou. Dříve bývaly mezi domy mezír-
ky (např. mezi č. 15-16 nebo č. 28-79), 
takže voda mohla lépe odtékat a ne-
držela se v  obci. Ještě dnes existuje 
jedna podobná mezírka mezi domy č. 

29-20, ale již je zvýšena a k původní-
mu účelu neslouží.

Aby se do budoucna zabránilo ško-
dám z  povodní, byl podél celé cesty 
pod Štosy (tato polní cesta už nee-
xistuje) vyorán příkop, kterým měla 
voda tekoucí od Mohyly Míru a  ze 
Štosů odtékat směrem k  hlavnímu 
příkopu na Pratecké. Podobný byl vy-
hlouben i v ulici Za Humny.

A ještě jeden příběh v kronice k zápla-
vě máme. Tehdy 79letý pan Metoděj 
Mrkvica (č. 59) se odpoledne uložil 
na postel a  usnul. Vzbudilo ho něco 
mokrého na zádech, vstal a  zjistil, 
že má plnou kuchyni vody. Stoupl si 

na stůl, otevřel okno a začal kýblem 
vylévat vodu ven. Když jeho počínání 
viděli sousedé, přebrodili se k němu, 
vyrazili dveře, aby mohla voda odtéci 
ven, a starého pána zachránili.

Snad se naší obci podobné ukázky síly 
přírodních živlů v budoucnu vyhnou. 
Někteří z vás, čtenářů, si na tuto udá-
lost třeba ještě vzpomínáte a  budu 
rád, pokud se podělíte o střípek infor-
mace, který v naší kronice chybí.

Bílý kůň
Už je to dávno, co po cestě ze Šlapanic 
na Dvorska chodili lidé raději ve dne 
než v noci, protože za tmy tam přepa-
dávali pocestné loupežníci. Tehdy se 
mezi lidmi vyprávělo, že za noci se tam 
na loukách popásá nádherný bílý kůň, 
a  tak jeden chasník neváhal a umínil 
si, že bělouše chytne. Vypravil se tedy 
za měsíční noci na luka podél potoka 
do Kobylnic, aby si na kořist počkal. 
Vyšel zvečera, ale trvalo drahnou chví-
li, než na louku přiklusal bílý oř a za-
čal se pást přímo před chasníkovýma 
očima. Ten chvíli čekal a pak vyskočil. 
Myslel si, že koně snadno chytí. Už už 
ho držel za bělostnou hřívu, ale kůň 
křepce odběhl a  zastavil se opodál. 
Tak se to opakovalo několikrát. Čím 
více se mládenec snažil, tím více se 
mu zvíře vzdalovalo, až nakonec zmi-
zelo úplně.

za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr

Chasník se zčistajasna ocitl před níz-
kou hospodou. A protože byl pořádně 
uhřátý a žíznivý, vešel dovnitř. V pří-
tmí šenku mu kdosi nabídl skleni-
ci piva. Sáhl po ní, ale dříve, než se 
mohl napít, ztratil půdu pod nohama 
a  sklouzl do sklepení, do naprosté 
tmy. Živý už odtamtud nevyšel. Byla 
to Rybničná hospoda, zvaná “Mor-
dovna”.

Tato pověst byla převzata z knížky Po-
věsti, pohádky a  příběhy ze Šlapanic 
a okolí od šlapanického kronikáře Jo-
sefa Kopeckého a  Jaroslava Topinky 
s  laskavým svolením autora. Zájemci 
o další zajímavé příběhy z okolí mohou 
navštívit Úplně jinou čajovnu u koneč-
né trolejbusu, kde je knížka k dostání.
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za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr

zena do pětiletého plánu a v říjnu při-
šla částka 120000 Kčs.

V roce 1952 už se práce blížily k cíli. 
Byly položeny parkety v  sále, přísálí 
a  šatnách. Instalovalo se elektrické 
vedení, včetně zavěšení osvětlovacích 
těles. V  předsálí, pod jevištěm a  na 
chodbách byla zhotovena betonová 
podlaha, záchody byly připraveny 
k používání, zalíčeny zdi a stropy, natí-
ralo se dřevěné obložení, okna, dveře.

Rok 1953 byl rokem hotové sokolovny! 
31. ledna v  něm pořádal Sokol první 
občanský ples. Účast byla veliká. Ještě 
se dokupovalo některé vybavení a cvi-
čební pomůcky, ale budova se pak už 
intenzivně využívala.

Na sokolovně se zdarma odpracovalo 
27568 hodin. Z veřejných prostředků 
na stavbu přišlo 185000 Kčs (pro vel-
mi hrubé porovnání: průměrná mzda 
v r. 1952 byla 5250 Kčs.)

Do sokolovny se přesunulo mnoho 
akcí včetně voleb, a stavba se stala vý-
znamným místem obce. Sokolovna se 
časem měnila a i její okolí se proměňo-
valo, ale o tom zase někdy jindy.

Za stavbou sokolovny je mnoho prá-
ce Sokolů, kteří šli za svým snem mít 
svou vlastní budovu, a nakonec se jim 
to skutečně podařilo. I  když budova 
není podle dnešních měřítek ideální 
a dřívější způsob stavby se na ní nega-
tivně projevuje, stále nám ještě slouží 
a tvoří nezapomenutelnou část kobyl-
nické historie.

Jak se stavěla 
sokolovna
Tělocvičná jednota Sokol patří k  naší 
obci už 113 let. Jeho oddíl byl u nás za-
ložen 27. února 1910 a měl 33 členů. 
Od 1. července 1910 se cvičilo v upra-
vené stodole u  Svobodů č. 2, kde se 
nacházel i hostinec. Majitelem domu, 
tělocvičny i  hostince (a  také bývalé 
kobylnické cihelny) byl Šebestian Svo-
boda, toho času i starosta obce.

Sokolové kromě cvičení pořádali i růz-
ná divadla, tělocvičné besídky a před-
nášky. V roce 1930 začali vytvářet cvi-
čiště na místě dnešního parku vedle 
hasičské zbrojnice. Tehdy tam bylo 
smetiště a  Sokolové tu odpracovali 
4000 hodin zdarma.

V roce 1946 zhotovili Sokolové taneční 
parket o rozměrech 12 x 20 m, sloužil 
však jen 16 let. Tělocvična u Svobodů 
ale už přestala stačit – tohoto roku vy-
vrcholila nespokojenost cvičitelského 
sboru Sokola, který podal 27. 12. 1946 
výboru Sokola ultimátum, aby se po-
staral o  zbudování nové a  větší tělo-
cvičny a  to proto, že pan František 
Leska, hostinský v č. 12, který v roce 
1946 dostavěl velký sál, odmítl žádost 
výboru Sokola o  vyhrazení tří dnů 
v  týdnu, kdy Sokol by užil jeho sálu 
také k tělocviku svých členů.

A příštího roku 1947 se vskutku zača-
lo s přípravami. Už v lednu získali ve 
veřejné dražbě dřevěný barák v Malé 
Klajdůvce u  Líšně, který byl později 

rozebrán a jeho materiál byl použit na 
stavbu. V červnu toho roku se začalo 
s  hloubením sklepu a  základů. První 
čestný výkop provedl iniciátor, pláno-
vatel a  předseda stavebního odboru 
Sokola, Ing. Josef Bartůněk (tento pán 
byl např. také nájemcem spodního 
dvora, někteří si pamatují název Bar-
tůňkův dvůr).

Stavba pomalu pokračovala, byť ne-
byla přijata do dvouletého hospodář-
ského plánu (1947–1948) a ani do ná-
sledující první pětiletky (1949–1953), 
nedostalo se jí tak materiální ani fi-
nanční podpory. Stavělo se z materiálu 
získaného prací v cihelně, v pískovém 
dolu i načerno. Stavbu později začala 
finančně podporovat Místní organi-
zace KSČ (v  r. 1948 např. 3000 Kčs), 
výtěžek z hodů činil 3500 Kčs, ale ko-
naly se i sbírky (19495 Kčs).

V roce 1949 se konala hodová veselice 
a v ještě nedostavěné sokolovně se ko-
nala výstava z dějin místního Sokola.

V  roce 1950 stále sokolovna nestála, 
i když sokolové opět dobrovolně strá-
vili na práci mnoho hodin bezplatně, 
tento rok cca 2500 hodin. Peníze i ma-
teriál však stále chyběly, stejně jako 
i odborní pracovníci. Až v srpnu 1950 
přidělil Stavební komunální podnik 
v Brně 2 zedníky a 1 tesaře.

Rok 1951 byl ve znamení pokračování 
práce sokolů na stavbě. K  rekordma-
nům–dobrovolníkům patřili např. Jan 
Effenberger a Josef Daneš (oba 273 ho-
din), Jan Muselík (260 hodin) či Anto-
nín Klaška (255 hodin). Tohoto roku 
byla stavba sokolovny konečně zařa-

Tělocvična u Svobodů č. 2
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1952

1953
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co?
nás čeká
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kalendář
září
21. 9. – Mše svatá
23. 9. – Burčákobraní
 – Procházka pro děti
27. 9. – Táborák v Hloušku

říjen
3. 10. – Den seniorů
7. 10. – Dýňodrakiáda
19. 10. – Mše svatá
21.10. – Koláčování s překvapením

listopad
10. 11. – Beseda: Jak se žije na Kubě
11. 11. – Světluškový průvod
 – Babské hody
16. 11. – Mše svatá
20. 11. – Uzávěrka Kobylnických  
  listů 4/2023

prosinec
3. 12. – Mikulášské odpoledne
 – Zdobení adventního věnce
 – Rozsvěcení vánočního stromu
15. 12. – Vánoční dílny v ZŠ
19. 12. – Vánoční posezení se seniory
20. 12. – Vydání Kobylnických
  listů 4/2023
21. 12. – Mše svatá
24. 12. – Zpívání u betléma

A ještě pár fotek z 
Kobylnických hodů...
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inzerce
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Máte nápad na článek?
Napište nám!

Rádi ho zveřejníme.

email: kobylnicke.listy@kobylnice.cz
NEBO

přineste osobně na obecní úřad
NEBO

vhoďte do schránky obecního úřadu

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Obec Kobylnice, Na Budínku 240, 664 51 Kobylnice, 
IČ 00488160, evidenční číslo: MK ČR E 17543, toto číslo vyšlo 20. září 2023. Sazba a grafické zpracování: Obec 
Kobylnice – Šimon Kvasnička. Příští číslo vyjde 20. prosince 2023 a uzávěrka je 20. listopadu 2023.



39

webový archiv Kobylnických listů

www.kobylnice.cz@obeckobylnice/obeckobylnice

Sledujte Kobylnice i online!

@videakobylnice
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